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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

 

Készült: Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testületének Dóc Községi Önkormányzat 

nagytermében  2015. április 29-én, 1330 órakor megtartott,  soros nyílt  üléséről. 

 

 

Jelen vannak   képviselő-testület részéről: 

 Tóth Margit polgármester  

 Ficsor Zoltánné alpolgármester 

 Biczók Imre   képviselő  

 Sipos György képviselő 

 Turda Gábor  képviselő 

 

 tanácskozási joggal meghívottak részéről: 

 Dr. Bánfi Margit jegyző 

 Dr. Török Éva   aljegyző  

 Lázár Margit gazdálkodási ügyintéző 

 

 meghívottak részéről: 

 Dr. Farkas László Sándorfalvi Rendőrőrs őrsparancsnoka 

 Ficsor Zoltánné Dóc Községért Egyesület alelnöke 

 Dr. Madácsyné  

 Siskó Terézia   védőnő 

 Makra Gábor Szegedi Környezetgazdálkodási Kft. részéről 

 Dr. Sipos Cintia háziorvos 

 Szabó Éva Mozgáskorlátozottak Cs.M.E. Dóci Csoport titkára 

 Vágó Gábor Bergendóc Szoc. Szövetkezet elnöke 

 

 lakosság részéről: 1 fő 

 

 Jegyzőkönyvvezető: Papp Ibolya ügyintéző 

 

 

A képviselő-testületi ülésre szóló meghívót a jegyzőkönyv 1. sz. melléklete tartalmazza. 

A jelenléti ívet a jegyzőkönyv 2. sz. melléklete tartalmazza. 

 

 

Tóth Margit polgármester köszöntötte a képviselő-testületet, a meghívottak részéről megje-

lenteket. Megállapította, hogy minden képviselő jelen van, Dr. Bánfi Margit jegyző helyett 

Dr. Török Éva aljegyző van jelen, az ülés határozatképes. Közölte, hogy a jegyzőkönyvvezető 

Papp Ibolya, majd megnyitotta az ülést. 

 

A polgármester ismertette az ülés napirendjét, majd módosításként javasolta és kérte elfogad-

ni, hogy a 8. napirendi pont a doktornő kérésére 2. napirendi pontként kerüljön megtárgyalás-

ra, a többi napirendi pont változatlanul hagyásával. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a módosítással egyetértett és 5 igen szavazat-

tal az alábbi határozatot hozta: 

 

24/2015.(IV.29.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Napirend elfogadása 
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H a t á r o z a t 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a 2015. április 

29-i, soros nyílt ülés napirendi pontjait és azok tárgyalási sorrend-

jét az alábbiak szerint határozza meg: 
 

1. Beszámoló a képviselő-testület jogkörében a két ülés között kiadott 

döntésekről, utasításokról, fontosabb tárgyalásokról, a lejárt határide-

jű határozatok végrehajtásáról. Kérdések, tájékoztatások  

2. Tájékoztató Dóc község egészségügyi helyzetéről  

3. Dóc Községi Önkormányzat 2014. évi költségvetési rendeletének vég-

rehajtása (zárszámadás)  

4. Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testületének …/2015.(…..) 

önkormányzati rendelete a hulladékgazdálkodási közszolgáltatásokról  

5. Dóc Községi Önkormányzat gazdasági programjának felülvizsgá-

lata és módosítása  

6. Dóc Községi Önkormányzat 2014. évi belső ellenőrzéséről szóló 

összefoglaló jelentés  

7. Dóc Község Önkormányzatának költségvetéséből közvetlenül tá-

mogatott civil szervezetek 2014. évi elszámolása 

8. Tájékoztató a Dóc községben működő civil szervezetek 2014. évi 

munkájáról 

9. Tájékoztató a Bergendóc Szociális Szövetkezet 2014. évi munkájáról  

10. Döntés a Bergendóc Szociális Szövetkezetből történő kilépésről 

11. Támogatási megállapodás megkötése a Vízép Holding Kft-vel a 

Dóc, belterület 223. hrsz. önkormányzati tulajdonban lévő út meg-

erősítésére 

12. Tájékoztató a 2015. évi tavaszi belvízi védekezési munkálatokról  

13. Falunap előkészítése (szóbeli előterjesztés) 

 

 

Tóth Margit polgármester a napirendek tárgyalása előtt felkérte a Sándorfalvi Rendőrőrs új 

megbízott őrsparancsnokát a bemutatkozásra.  

 

Dr. Farkas László őrsparancsnok: Örömmel vettem a képviselő-testületi ülésre történő meg-

hívást. Április elejétől bízott meg a Szegedi Rendőrkapitányság vezetője a Sándorfalvi Rend-

őrőrs őrsparancsnoki teendőinek ellátásával. 10 éve végeztem Szegeden az SZTE Állam- és 

Jogtudományi Karán jogász szakon, egy rövid időszakot közigazgatásban dogoztam, majd a 

Vám- és Pénzügyőrségnél hivatásosként tevékenykedtem. 2010 után kerültem a rendőrséghez, 

ahol sokáig bűnügyi szakterületen dolgoztam, de közrendvédelmi feladatokat is elláttam.  

A Sándorfalvi Rendőrőrsnél is ez a tevékenység teszi ki a munkám nagyobb részét.  

Szeretnék jó kapcsolatot kiépíteni mind a civil szervezetekkel, mind az önkormányzattal.  

A Dóc község feladatait ellátó két körzeti megbízotti létszám reméljük növelhető lesz. 

Amint lesz rá időm, körbe fogok járni minden településen megbeszélni a szükséges teendőket 

az önkormányzati és intézményi vezetőkkel.  

Kérem, Önök is legyenek ebben a segítségemre. Célunk a lakosság szubjektív biztonságérzet-

ének növelése, amihez elengedhetetlen, hogy a megfelelő időben rendelkezésünkre álljanak a 

szükséges információk.  
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1. Napirendi pont 

Beszámoló a képviselő-testület jogkörében a két ülés között kiadott dön-

tésekről, utasításokról, fontosabb tárgyalásokról, a lejárt határidejű ha-

tározatok végrehajtásáról. Kérdések, tájékoztatások  

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 3. sz. melléklete tartalmazza. 

Tóth Margit polgármester szóbeli kiegészítésként elmondta, a hét folyamán az idős Korom 

Lajoshoz vezető út a közfoglalkoztatottak közreműködésével rendbe hozásra került.  Korom 

Lajos köszönetét fejezte ki a képviselő-testületnek a gyors intézkedésért.  

A Petró Istvánhoz vezető, kátyús utat is megpróbáljuk tömöríteni.  

Nagyobb útjavítást addig nem tudunk eszközölni, amíg a vis maior támogatás eredményéről 

nem kapunk tájékoztatást. Valamennyi tanya megközelíthető. A Petró-féle tanyához vezető út 

rossz, de az ingatlan pár kilométeres kitérővel, Hantháza felől is megközelíthető.  

 

Hozzászólás 

 

Biczók Imre képviselő: Úgy érzem, volt értelme a gazdálkodók összehívásának, sokat javult 

az utak minősége, elsősorban a honvédség és Berta Tibor úr közreműködésével. Ha a többi 

gazdálkodó is így állna hozzá, nem lenne panasz az utak állapotára. 

 

Tóth Margit polgármester: Hétfőn megnéztük az Alsórétre vezető utakat, nagyon szépen 

rendbe tette a honvédség. Ma volt itt a honvédségtől Imre József alezredes, személyesen is 

megköszöntem neki az elvégzett munkát. Tájékoztatott az elérhetőségekről, ahová fordulha-

tunk az útjavító eszközök beszerzése, illetve az éves két alkalomnál többször elvégzendő útja-

vítások kérése céljából. 

 

 

Kérdések, tájékoztatások  

 

Biczók Imre képviselő: Jelezték, hogy egy földtulajdonos annyira kihelyezte a villanypásztort 

az út szélére, hogy két nagyobb gép már nem fér el egymás mellett. Szabályos ez?  

A Percsórai útról van szó. Eddig az árok belső részén volt, most kihelyezték a külső szélére, 

egészen a kövesútig.  

 

Dr. Török Éva aljegyző: A villanypásztor kihelyezéssel pontosan kell tudni, hogy mely terü-

leten, ki és miért helyezte el. Utána nézünk, mi jelenthet problémát.  

 

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a határozati javaslat szóbeli kiegészíté-

sekkel történő elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hoz-

ta: 

 

25/2015.(IV.29.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Beszámoló a képviselő-testület jogkörében a két ülés között kiadott döntésekről,  

             utasításokról, fontosabb tárgyalásokról, a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról                          
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H a t á r o z a t 
 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármester 

beszámolóját a képviselő-testület jogkörében a két ülés között 

kiadott döntésekről, utasításokról, fontosabb tárgyalásokról, a le-

járt határidejű határozatok végrehajtásáról az elhangozott szóbeli 

kiegészítéssel elfogadja.  

Határozatról értesítést kap: 

1. Tóth Margit polgármester 

 

 

2. Napirendi pont 

Tájékoztató Dóc község egészségügyi helyzetéről  

Előadó: háziorvos, védőnő, fogorvos 

Az előterjesztéseket a jegyzőkönyv 4. sz. melléklete tartalmazza. 

Tóth Margit polgármester javasolta, hogy először a háziorvosi, majd a védőnői és fogorvosi 

tájékoztató kerüljön megtárgyalásra. Megkérdezte Dr. Sipos Cintia háziorvost, kíván-e szóbeli 

kiegészítést tenni a tájékoztatóhoz?  

 

Dr. Sipos Cintia háziorvos: Nem tett szóbeli kiegészítést a tájékoztatójához.  

 

Hozzászólás 

 

Tóth Margit polgármester: Egy mindenre kiterjedő tájékoztatót kaptunk. Valóban 2013-ban 

lett volna esedékes az orvosi rendelő tisztasági festése. Sajnos eddig nem találtunk megoldást 

a megvalósításra. Összeállításra került és a Megyei Önkormányzat el is fogadta a megye terü-

letfejlesztési operatív programja keretében a Dócra vonatkozó prioritásokat és összegeket, 

amiket mi terveztünk. Ezek között szerepel az orvosi rendelő teljes akadálymentesítése, a fű-

téskorszerűsítése és a nyílászárók cseréje. Erre 20 millió forintot terveztünk, reméljük 2015-

2020. időszakban ezt meg is tudjuk valósítani.  

Örülök, hogy Dócon megvalósult a helyben történő vérvételi lehetőség. A lakosság megelé-

gedésére szolgál, hogy gyógyszertár is létesült a községben, napi nyitva tartással, ráadásul a 

rendezvényeinket is támogatják.  

Lakossági panasz hozzám nem érkezett, úgy értékelhetjük, hogy a lakosok elégedettek az or-

vosi munkával.  

Az egészségnapok lebonyolításában továbbra is mindenben segítünk, amiben csak tudunk. 

Úgy gondolom, ez a prevenciós tevékenység szükséges, és van is rá igény. Jó a kapcsolat az 

intézményekkel. Az ügyeleti ellátást a Dóci Hírhozóban is megjelentetjük.  

 

Ficsor Zoltánné alpolgármester: Szeretném megköszönni a doktornőnek a lakosság egészsé-

gének megóvása érdekében végzett lelkiismeretes munkát, azt, hogy megszervezi az egész-

ségnapokat, a vérvétel helyben történő lebonyolítását. Külön köszönöm, hogy mindig aktívan 

részt vesz iskolai egészséghét rendezvényein, hiszen fontos a gyermekek egészséges életmód-

ra nevelésének időben való elkezdése.  

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a község egészségügyi helyzetéről szóló 

háziorvosi tájékoztató elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a község egészségügyi helyzetről szóló  

háziorvosi tájékoztatót egyhangúlag, 5 igen szavazattal elfogadta. 
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Tóth Margit polgármester megkérdezte Dr. Madácsyné Siskó Terézia védőnőt, kíván-e szó-

beli kiegészítést tenni a tájékoztatóhoz?  

 

Dr. Madácsyné Siskó Terézia védőnő: Annyi változás történt időközben, hogy egy újszülöt-

tel és egy várandós anyukával több van.   

 

Hozzászólás 

 

Tóth Margit polgármester: Úgy tűnik, rendeződött az évek óta problémát jelentő folyamat, 

hogy a 4 órás védőnői munkakört ellátó közalkalmazott személye elég sűrűn változott. Általá-

ban találtak napi 8 órás állást, ami érthetően kedvezőbb feltételeket biztosított. Reméljük, a 

jelenlegi védőnőnk hosszú távon fog itt dolgozni. Jó kapcsolatot alakított ki az intézmények-

kel, nagy tapasztalattal rendelkező védőnőként segítséget nyújt a várandós anyukáknak.  

 

Dr. Madácsyné Siskó Terézia védőnő: Az én helyzetem annyiban más, hogy van egy másik 

munkahelyem, ami mellett ezt a 4 órás állást ellátom. 

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a község egészségügyi helyzetéről szóló 

védőnői tájékoztató elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a község egészségügyi helyzetről szóló  

védőnői tájékoztatót egyhangúlag, 5 igen szavazattal elfogadta. 

 

 

Tóth Margit polgármester: Kaptunk egy tájékoztatót a fogorvostól is. Mivel a településen 

nem megoldott a fogorvosi ellátás, ezért Ópusztaszerre kell átmennie, aki az ellátását igénybe 

kívánja venni. A Dóci Hírhozóban ismét megjelentetjük a fogorvosi rendelés időpontjait. 

Az a tapasztalatom, hogy a legtöbb embernek van saját fogorvosa, azt az ellátást veszi igény-

be. 

 

Hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a község egészségügyi helyzetéről szóló fog-

orvosi tájékoztató elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a község egészségügyi helyzetről szóló  

fogorvosi tájékoztatót egyhangúlag, 5 igen szavazattal elfogadta. 

 

 

 

3. Napirendi pont 

Dóc Községi Önkormányzat 2014. évi költségvetési rendeletének végre-

hajtása  

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 5. sz. melléklete tartalmazza. 

Az elfogadott rendeletet a jegyzőkönyv 6. sz. melléklete tartalmazza. 

Tóth Margit polgármester: Az előterjesztés 5. oldalán elírás történt, a vagyonunk nettó érté-

kénél a 2013. évi adat mellett a 2014. évi (341.957 e Ft) adat szerepel, de a dátum 2013. évi 

maradt, ezt módosítani szükséges. 

Úgy gondolom, ismét egy olyan anyag került a testület elé, amely a nem pénzügyi szakembe-

rek számára is érthető, ezt köszönöm a gazdálkodási ügyintézőnek. A zárszámadási rendelet is 

meg fogjuk jelentetni a Dóci Hírhozóban, valamint a falugyűlésen is ismertetésre kerül. 
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Hozzászólás 

 

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről a 2014. évi zárszámadást elfo-

gadásra javasolta a testületnek.  

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a zárszámadási rendelet elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete minősített többséggel, 5 igen szavazattal az 

alábbi rendeletet alkotta: 

 

6/2015.(IV.30.) önkormányzati rendelet 
 

Tárgy: Dóc Községi Önkormányzat 2014. évi költségvetési rendeletének végrehajtása  

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete megalkotta 

6/2015.(IV.30.) önkormányzati rendeletét Dóc Községi Önkor-

mányzat  2014. évi költségvetési rendeletének végrehajtásáról. 

 

 

 

4. Napirendi pont 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testületének …/2015.(…..) önkor-

mányzati rendelete a hulladékgazdálkodási közszolgáltatásokról  

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 7. sz. melléklete tartalmazza. 

Az elfogadott rendeletet a jegyzőkönyv 8. sz. melléklete tartalmazza. 

Tóth Margit polgármester megkérdezte a Szegedi Környezetgazdálkodási Nonprofit Kft. 

részéről megjelent Makra Gábort, kíván-e hozzászólni az előterjesztéshez? 

 

Makra Gábor csoportvezető: Magasabb szintű jogszabály alapján kell a rendeletet aktuali-

zálni. Erről előzetesen egyeztettünk az aljegyző asszonnyal. Az egyéb jogharmonizáció mel-

lett a változtatást elsősorban a 385/2014-es Korm. rendelet előírásai indokolták. Júliustól ezen 

a településen is bevezetésre kerül az eddig kötelező 110-120 literes hulladéktároló edényzet 

helyett a kisebb, 60 literes edényméret igénylés lehetősége.  

 

Hozzászólás 

 

Biczók Imre képviselő: Több külterületi lakos jelezte felém, hogy nincs hulladékgyűjtő 

edény, nem kapnak zsákot sem, ha van hulladék, ha nincs, fizetik a díjat. Mi ennek az oka? 

Esetleg megoldás lehetne, ha ugyanolyan szelektív hulladéktároló edényeket helyeznének ki, 

mint belterületen és plusz költséget számítanának fel. Probléma, hogy külterületen sok a kó-

bor kutya, kirágják a zsákokat.  

 

Makra Gábor csoportvezető: A tárolókat belterületen is az ingatlan használójának kell besze-

reznie. Egyébként külterületen kevesebb a hulladékszállítási díj, kevesebb hulladék termelő-

dik, ez figyelembe vételre került a díjmegállapításnál. Külterületen a gyűjtéshez a zsákokat 

kereskedelmi forgalomban be tudják szerezni. A szelektív konténereket csak bérleti díj elle-

nében tudjuk biztosítani. A gyűjtőjárat viszont úgy került kialakításra, hogy az ilyen edények 

ürítésére alkalmas gépjárművel tudjuk megközelíteni a külterületi helyeket, mivel figyelembe 

kell venni az utak minőségét. 
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Sajnos a tanyás ingatlanok nem minden esetben közelíthetőek meg a gyűjtőjárattal. Nem biz-

tos, hogy mindenki hajlandó lenne a 120 literes edényt több száz méteren keresztül kihelyezni 

a járat útvonalára. A zsákok kihelyezését könnyebben meg tudják oldani. A gyűjtési módot 

egységesen kell kialakítani.  

 

Dr. Török Éva aljegyző: Pontosítani szeretném, hogy a rendelet alapján gyűjtőzsák az, amit a 

Kft. szolgáltat? Csak az ilyen zsákot szállítják el, vagy bármilyen gyűjtőzsákot használhatnak 

az ingatlantulajdonosok? A fenyőfát egyben ki lehet tenni, mint régen, vagy össze kell dara-

bolni? 

 

Ficsor Zoltánné alpolgármester: Most csak évente egy alkalommal lesz lomtalanítás az ed-

digi két alkalom helyett? Az 5. oldalon a 6. pont alapján a karácsonyi időszakban az elhasz-

nált fenyőfákat a hulladéktároló edényekben kell elhelyezni. Milyen hulladéktároló edényekre 

gondoltak? Az összedarabolt fenyőfa akkora helyet foglal el, hogy a kukákba már nem fog 

beleférni. Ráadásul a hulladéktároló edényeket is akadálymentesen kell lecsukni, mert ha túl-

zsúfoltak, plusz költségbe kerül.  

 

Makra Gábor csoportvezető: A helyi rendelet alapján a többlethulladék és a szelektív hulla-

dék elszállítására szolgáló zsákokat biztosítjuk mi. Egyéb kommunális célra szolgáló zsákot a 

tulajdonosnak kell beszerezni. Bármilyen zsák kerül kihelyezésre, azt elszállítjuk a szerződés-

ben foglalt mennyiségig. A meghatározott mennyiség felett is elviszik a kollegák, de többlet-

díj köteles lesz.  

A törvényi előírás egy lomtalanítási alkalmat tesz kötelezővé. Egyeztetés kérdése, hogy az 

egy alkalomra mikor kerül sor.  Igény szerint két alkalmat is tudunk biztosítani.  

A fenyőfákat a szállítás megkönnyítése érdekében mindenképpen összedarabolva kell kihe-

lyezni a belterületen elhelyezett hulladéktároló edényekbe. Eddig, ha összedarabolva, kévébe 

rakva kihelyezték a növényi nyesedéket, azt elszállítottuk. Ez a lehetőség most megszűnt a 

jogharmonizáció következtében. Ha a szolgáltató nem tudja külön gyűjtőjárattal biztosítani az 

elszállítást, akkor a kommunális tárolókban kell az ilyen hulladékokat elhelyezni. Hulladék-

udvar hiányában a komposztálható hulladékot ingyenesen elszállítjuk, ha kuka vagy a zsák 

mellé kihelyezik. 

Kb. két hete küldtünk ki szóróanyagot a lakosság részére, melyben tájékoztattuk őket a tudni-

valókról. Abban szerepelt, hogy ha zöldhulladék kerül kihelyezésre, azért nem számítunk fel 

plusz díjat.  

 

Tóth Margit polgármester: Elhangzott, hogy ha lakossági igény van rá és az önkormányzat 

kéri, akkor az évi egy alkalom helyett kétszer is végeznek lomtalanítást. Ez jelent-e plusz 

költséget a településnek? Lehetne azt kérni, hogy ha lomtalanítás lesz, akkor azt ne előtte egy 

héttel szórólapozzák ki, hanem korábban, hogy mindenki tudjon rá készülni.  

A 60 literes edényeket ki fogja biztosítani? Csak egyszemélyes háztartások vehetik igénybe? 

A fizetendő díj akkor fele annyi lesz, mint a 120 literes edényeknél? 

 

Biczók Imre képviselő: A külterületi lakosok akár a saját zsákjukban is kirakhatják a keletke-

zett hulladékot, akkor is elszállítják? Többen attól tartanak, hogy ha nem a szolgáltatótól vásá-

rolt zsákban teszik ki a hulladékot, nem szállítják el.  

 

Dr. Török Éva aljegyző: Megoldható lenne a lakosok tájékoztatása céljából, hogy egy előze-

tesen egyeztetett tartalmú szórólap készüljön, amit mi eljuttatunk külterületre? 

 

Makra Gábor csoportvezető: Évente egy lomtalanítás térítésmentes, ha két alkalmat szeret-

nének, akkor a második már térítésköteles. Ez függ attól is, hogy a kormány milyen hulladék-

szállítási árakat fog meghatározni. Két éves árakkal dolgozunk, a jelenlegi költségvetés ezeket 

az árakat tudta teljesíteni a bevételekből. Ha igénylik, természetesen hamarabb is ki tudjuk 

küldeni a szórólapot a lomtalanításról.  
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A 60 literes edényeket a lakosoknak kell megvásárolniuk és csak egyszemélyes háztartások 

igényelhetik. A fizetendő díjat még nem tudjuk, az nem rajtunk múlik, hanem kormányzati 

döntéstől függ, az energetikai hivatal fogja meghatározni. Szerintem valamivel többre kell 

számítani, mint 50 %-os mérséklés.  

Bármilyen saját háztartásban rendelkezésre álló zsákban kihelyezhetik a hulladékot, az elszál-

lításra kerül.  

Természetesen elkészítjük a szórólapot és megköszönjük az eljuttatásban való közreműkö-

dést.  

 

Tóth Margit polgármester: Májusban meg kívánjuk jelentetni a Dóci Hírhozó újságot, a tájé-

koztató is belekerül majd.  

 

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről a hulladékgazdálkodási köz-

szolgáltatásról szóló rendeletet elfogadásra javasolta a testületnek.  

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a hulladékgazdálkodási közszolgáltatás-

ról szóló rendelet elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete minősített többséggel, 5 igen szavazattal az 

alábbi rendeletet alkotta: 

 

7/2015.(IV.30.) önkormányzati rendelet 
 

Tárgy: Hulladékgazdálkodási közszolgáltatásokról szóló rendelet  

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete megalkotta 

7/2015.(IV.30.) önkormányzati rendeletét a hulladékgazdálkodási 

közszolgáltatásokról. 

 

 

5. Napirendi pont 

Dóc Községi Önkormányzat gazdasági programjának felülvizsgálata és 

módosítása  

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 9. sz. melléklete tartalmazza. 

Tóth Margit polgármester: 2015. és 2019. közötti időszakra szól a jelenlegi gazdasági prog-

ram. Felülvizsgálatra került az előző program, a helyzetelemzéstől kezdve a középtávú célo-

kon át ismertetésre került az önkormányzati működés. Összefoglalásra kerültek a 2011-14. 

években benyújtott pályázatok eredményei. Egy adat hiányzik még, az ivóvízminőség-javító 

program bekerülési költsége. Kértünk adatot, hogy a dóci fejlesztés mennyibe került, azt 

mondták, komplett költségvetéssel rendelkeznek, de kigyűjtik külön a településünkre vonat-

kozó adatokat. A gazdasági programot is megjelentetjük a Dóci Hírhozóban.  

Kis település vagyunk, de nagyon sok dolgot sikerült megvalósítani, kiemelném a dóci labda-

rugó pálya infrastrukturális fejlesztését, a falunap megtartását, infrastruktúra fejlesztést a 

könyvtárban, művelődési ház felújítására felzárkóztató támogatást, az árubemutató terméktér 

létrehozását, a kistérség által új tanyagondnoki autó beszerzését. Tavaly nyertünk 3 millió 

forintot térfigyelő kamerarendszer megvalósítására. Egy a Szili-saroknál kerül elhelyezésre, 

egy pedig a bejövő és kimenő forgalmat ellenőrzi.  

2006 óta van gazdasági programunk, azóta folyamatosan felülvizsgálatra és aktualizálásra 

került. 

 



 

  – 9 – 

 

Hozzászólás 

 

Biczók Imre képviselő: Az árubemutató terméktér szép lett, de szerintem nagyon eldugott 

helyen van, jobb lett volna valahol előtérben. A járdák és utak fenntartását előtérbe kell he-

lyezni. Jó lenne egy öltöző a focistáknak. A buszmegállók kicserélése nem szerepel a gazda-

sági programban. A temetőnél még nem épült meg a parkoló. Ma is voltam ott és alig tudnak 

parkolni, kevés a hely, jó lenne legalább egy plusz 20 méter széles helyet biztosítani a temető 

mellett az autóval érkezőknek.  

 

Tóth Margit polgármester: Dóc Helyi Építési Szabályzata alapján került az adott helyre az 

árubemutató terméktér. Nem ide szerettük volna mi sem, hanem a Coop Zrt. területére, de az 

elnök úr már az első alkalommal egyértelműen nemet mondott. Szakembereket kerestünk 

meg, akik elmondták, hová lehetne ezt megépíteni. Tavaly a Dóc Községért Egyesület 6 mil-

lió forintot nyert öltöző építésre. Ahová mi szerettük volna, oda nem lehetett megépíteni, de 

nem is tudtuk hozzá megszerezni a szükséges anyagi forrást.  

Kihívtunk építésügyi szakembert és megkérdeztük, hová lehetne építeni. A falu központjában 

egyedül a művelődési háznál lévő helyet mondta megfelelőnek. Nem hiszem, hogy eldugott 

helyen van, egyedül a bolt előtt kipakoló árusok kifogásolták, hogy most 200 méterrel arrébb 

kell menniük. Szerintem itt lényegesen kulturáltabb helyen tudnak árusítani. Egyébként a 

Sándorfalva Coop Zrt. elnöke örülne annak, ha a bolt elől elmennének az árusok, akkor nem 

lenne szemetes a bolt környéke. 

Valóban nem szerepel a programban a buszvárók felújítása. 12 db esőbeállót terveztünk be 

több mint 10 millió forinttal, 2015-2020. közötti időszakban történő megvalósítással. Ebben 

az évben kiírásra kerülnek a pályázatok. A buszvárók építése nem élvez prioritást, nem biztos, 

hogy már 2015-ben meg tudjuk építeni, de a jelenlegiek helyett újak lesznek. Felmerült lakos-

sági igény új buszmegállók létesítésére, megvizsgálásra kerül, hogy ez lehetséges-e. Nemrég 

volt egy bejárás a közutak forgalmi rendjéről, melynek során kiderült, hogy a Balástya-Dóc 

összekötő úton van olyan megálló, ami rossz helyen van, azt le kell bontania a balástyai hiva-

talnak. A temető melletti parkolóval kapcsolatban megkeresünk egy szakembert a megvalósí-

tással kapcsolatban. Megpróbáljuk úgy megvalósítani, hogy összekötjük a külterületi utak 

javításának időpontjával, amikor a szükséges gépek rendelkezésre állnak.  

 

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről az önkormányzat gazdasági 

programját elfogadásra javasolta a testületnek.  

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a gazdasági program elfogadását. 
 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hoz-

ta: 
 

26/2015.(IV.29.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Dóc Községi Önkormányzat 2015-2019. évekre szóló gazdasági programja  
              

H a t á r o z a t 
 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az Önkormány-

zat 2015-2019. évekre szóló gazdasági programját az előterjesz-

tésnek megfelelő tartalommal elfogadja.  

Határozatról értesítést kap: 

1. Tóth Margit polgármester 

2. Dr. Bánfi Margit jegyző 

3. Lázár Margit gazdálkodási ügyintéző 
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6. Napirendi pont 

Dóc Községi Önkormányzat 2014. évi belső ellenőrzéséről szóló összefog-

laló jelentés  

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 10. sz. melléklete tartalmazza. 

Tóth Margit polgármester: Már hosszú évek óta a szegedi kistérség Nonprofit Kft-je látja el 

a belső ellenőrzést. 2014-ben nem volt probléma, hiányosság nem került feltárásra. 

 

Hozzászólás 

 

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről a 2014. évi belső ellenőrzéséről 

szóló összefoglaló jelentést elfogadásra javasolta a testületnek.  

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a belső ellenőrzési jelentés elfogadását. 
 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hoz-

ta: 

 

27/2015.(IV.29.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Dóc Község Önkormányzatának 2014. évi belső ellenőrzéséről szóló összefoglaló 

jelentés elfogadása     

 

H a t á r o z a t 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a melléklet sze-

rinti tartalommal elfogadja a belső ellenőrzésről szóló 2014. évi 

összefoglaló jelentést. 

Határidő: azonnal 

Felelős:    Tóth Margit polgármester 

                 Dr. Bánfi Margit jegyző 

 

Határozatról értesítést kap: 

1. Tóth Margit polgármester 

2. Dr. Bánfi Margit jegyző 

3. Lázár Margit gazdálkodási ügyintéző 

4. Szegedi Kistérség és Gazdaságfejl. Tanácsadó és Sz. Np. Kft.  

5. Irattár 

 

 

7. Napirendi pont 

Dóc Község Önkormányzatának költségvetéséből közvetlenül támogatott 

civil szervezetek 2014. évi elszámolása 

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 11. sz. melléklete tartalmazza. 

Tóth Margit polgármester: Először a Mozgáskorlátozottak Csongrád Megyei Egyesülete, 

majd a Dóc Községért Egyesület 2014. évi támogatásának pénzügyi elszámolását tárgyaljuk. 
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Az Egyesület Dóci Csoportja határidőben megküldte az elszámolást, szakmai beszámoló, el-

számoló összesítés és számlák mellékelésével.  

Tóth Margit polgármester megkérdezte Szabó Éva csoporttitkárt, kíván-e szóbeli kiegészí-

tést tenni az elszámolással kapcsolatban?  

 

Szabó Éva csoporttitkár nem tett szóbeli kiegészítést az elszámoláshoz. 

 

Hozzászólás 

 

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről a Mozgáskorlátozottak Cs. M. 

Egyesületének nyújtott működési támogatás 2014. évi elszámolását, 2015. évi 60.000 Ft tá-

mogatás megállapítását elfogadásra javasolta a testületnek. 

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a Mozgáskorlátozottak Cs. M. Egyesü-

letének 2014. évi elszámolásáról, 2015. évi támogatás megítéléséről szóló határozati javaslat 

elfogadását. 
 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hoz-

ta: 

 

28/2015.(IV.29.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Mozgáskorlátozottak Csongrád Megyei Egyesülete 2014. évi támogatásának pénzügyi  

            elszámolása, 2015. évi támogatás megítélése 

 

H a t á r o z a t 

 

1. Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Mozgáskorlátozottak 

Csongrád Megyei Egyesülete rendelkezésére bocsátott 2013. évi, 40.000 

Ft működési támogatás felhasználásáról szóló beszámolót elfogadja. A 

Képviselő-testület megállapítja, hogy a támogatást az Egyesület a támoga-

tási szerződésben meghatározott módon használta fel, így a Képviselő-

testület részére visszafizetési kötelezettséget nem állapít meg. 

 

2. Dóc Község Önkormányzatának 2015. évi költségvetéséről szóló 

1/2015.(II.12.) önkormányzati rendelete a civil szervezetek támogatására 

elkülönített 240.000 Ft-os keretből a Mozgáskorlátozottak Csongrád Me-

gyei Egyesülete részére a Dóci Csoport működési kiadásaihoz 2015. évre 

60.000 Ft vissza nem térítendő támogatást biztosít.  

 

Határozatról értesítést kap: 

1. Tóth Margit polgármester 

2. Dr. Bánfi Margit jegyző 

3. Lázár Margit gazdálkodási ügyintéző 

4. Mozgáskorlátozottak Csongrád Megyei Egyesülete 

5. Irattár 

 

 

 

Tóth Margit polgármester kérte a Dóc Községért Egyesület 2014. évi támogatásának pénz-

ügyi elszámolásáról szóló előterjesztés tárgyalását.  

 

Ficsor Zoltánné alpolgármester személyes érintettség miatt kérte kizárását a Dóc Községért 

Egyesülettel kapcsolatos döntéshozatalból. 
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Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Ficsor Zoltánné alpolgármestert a Dóc 

Községért Egyesület 2014. évi támogatásának elszámolásáról  

szóló döntéshozatalból egyhangúlag, 5 igen szavazattal kizárja. 

 

 

Tóth Margit polgármester: A Dóc Községért Egyesület nagyon sokféle tevékenységet végzet 

az alapszabályában meghatározottak szerint. Köszönjük az alelnök asszony részletes beszá-

molóját és a pénzügyes kolleganőnek az elszámolást. Egy jól működő egyesületről van szó, 

reméljük ez a jövőben is így marad és a község hasznára válik az egyesület. 2015. évre 100 e 

Ft támogatásra teszek javaslatot.  

A 240 e Ft-os keretből most 160 e Ft támogatás került meghatározásra. A Pénzügyi Bizottsági 

ülésen részt vettem, ahol az az álláspont került kialakításra, hogy maradjon tartalék, mert év 

közben is történhet olyan esemény, ami miatt az egyesületeknek szükséges lehet még forrásra, 

mint ahogy az a tavalyi évben is előfordult a focicsapat kapcsán.   

 

Hozzászólás 

 

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről a Dóc Községért Egyesületnek 

nyújtott működési támogatás 2014. évi elszámolását, 2015. évi 100.000 Ft támogatás megál-

lapítását elfogadásra javasolta a testületnek. 

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a Dóc Községért Egyesület 2014. évi 

elszámolásáról, 2015. évi támogatás megítéléséről szóló határozati javaslat elfogadását. 
 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hoz-

ta: 

 

29/2015.(IV.29.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Dóc Községért Egyesület 2014. évi támogatásának pénzügyi elszámolása, 2015. évi   

             támogatás megítélése 

 

H a t á r o z a t 

 

1. Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Dóc Községért Egye-

sület rendelkezésére bocsátott 2014. évi, 140.000 Ft működési támogatás 

felhasználásáról szóló beszámolót elfogadja. A Képviselő-testület meg-

állapítja, hogy a támogatást az Egyesület a támogatási szerződésben 

meghatározott módon használta fel, így a Képviselő-testület részére 

visszafizetési kötelezettséget nem állapít meg. 

 

2. Dóc Község Önkormányzatának 2015. évi költségvetéséről szóló 

1/2015.(II.12.) önkormányzati rendelete a civil szervezetek támogatására 

elkülönített 240.000 Ft-os keretből Dóc Községért Egyesülete részére 

működési kiadásaihoz 2015. évre 100.000 Ft vissza nem térítendő támo-

gatást biztosít.  

 

Határozatról értesítést kap: 

1. Tóth Margit polgármester 

2. Dr. Bánfi Margit  jegyző 

3. Lázár Margit gazdálkodási ügyintéző 

4. Dóc Községért Egyesület 
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5. Irattár 

 

 

8. Napirendi pont 

Tájékoztató a Dóc községben működő civil szervezetek 2014. évi munká-

járól 

Előadó: polgármester, civil szervezetek képviselői 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 12. sz. melléklete tartalmazza. 

Tóth Margit polgármester: A Mozgáskorlátozottak Csongrád Megyei Egyesülete Dóci Cso-

portjának és a Dóc Községért Egyesületnek a tavalyi évi munkájáról szóló tájékoztató az elő-

ző napirend keretében már tárgyalásra került. Még egy tájékoztató készült a 2014. évi munká-

ról, az Alsóréti Hagyományőrző és Lovassport Kulturális Egyesület által. Az egyesület elnö-

két meghívtuk az ülésünkre, de nem jelent meg. Az anyagból két mondatot szeretnék kiemel-

ni.  „…Tagságunk úgy döntött, működésünk súlypontját kiterjeszti Csongrád megye más tele-

püléseire…”, valamint azt, hogy „…Egyesületünk a jövőben nem adja arcát és kapcsolatait az 

ilyen rendezvényekhez, valamint nem tartja vállát arra, hogy azon megkapaszkodva számol-

janak el költségeket…” 

Ezek alapján úgy gondolom, nem szükséges, hogy Önkormányzatunk ezt az egyesületet anya-

gilag támogassa. Ezt a két állítást Dóc Község Képviselő-testülete nevében visszautasítom és 

kikérem magunknak. Mi sem az Alsóréti Hagyományőrző Egyesületre, sem más egyesületre 

soha nem számoltunk el költséget.  

 

Hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a tájékoztató elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az Alsóréti Hagyományőrző és Lovassport 

Kulturális Egyesület 2014. évi munkájáról szóló tájékoztatót egyhangúlag, 5 igen szavazattal 

elfogadta. 

 

 

 

9. Napirendi pont 

Tájékoztató a Bergendóc Szociális Szövetkezet 2014. évi munkájáról  

Előadó: szövetkezet elnöke 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 13. sz. melléklete tartalmazza. 

Vágó Gábor elnök: Láttam, a következő napirendi pont a szövetkezetünkből való kilépés 

lesz, tehát úgymond egy „védőbeszédet” tarthatok a szövetkezet érdekében. Megkaptam a 

kivonatot, hogy a testület megbízta a polgármestert a kilépéssel kapcsolatos teendők előkészí-

tésével, mivel nem látják a szövetkezet alapszabályában megfogalmazott célok megvalósulá-

sát.  

A szövetkezet alapszabályában megfogalmazott cél egy olyan szövetkezeti modell megterem-

tése, melyben a tagok egymással szoros kapcsolatban álló együttműködő felekké válnak azál-

tal, hogy egy közösség részeként valósítják meg a gazdasági és szociális tevékenységüket.  

A kezdeményezés munkalehetőséget biztosít a helyi erőforrások jobb kihasználásával és ez a 

közösség gazdasági önállóságát segíti, ösztönzi a helyi közösségszervezést.  

Céljait az alábbiak szerint kívánja elérni: a szövetkezet saját lehetőségének mértékéig felelős-

séget vállal a község szükségletének kielégítésében, jólétének javításában, részt vesz szolgál-

tatások nyújtásában. A szövetkezet tagjai között áru- és szolgáltatáscserével, a tagok szükség-

letének közös biztosításával elősegíti a tagok igényeinek magasabb szintű kielégítését. A szö-

vetkezet ezen kívül szövetkezeten kívüli piacokra termel, kiskereskedelmi, vendéglátó-ipari 
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tevékenységet folytat, a tagok jövedelemszerzése érdekében. A szövetkezet pártoktól függet-

len, politikai tevékenységet nem folytat, politikai pártoknak anyagi támogatást nem nyújt.  
 

A célok megvalósítása érdekében hármas megfelelést kell biztosítani a szövetkezetnek.  

Egyrészt egy TÁMOP-os pályázatot kell október 31-ig végigvinni, meg kell szervezni a tagok 

önellátását, de saját árbevételt nem produkálhatunk, mert ami árbevételt a pályázat keretében 

állítunk elő, az a pályázati összegből lekerül, illetve meg kell felelni annak a célnak, hogy a 

község, közösség igényeit kielégítsük, de erre pályázati pénz nincs. A megvalósíthatósági 

tanulmányt az önkormányzat rendelkezésére bocsátottuk. 

Alakuláskor 8 tagja volt a szövetkezetnek, amely azóta változott. Amikor a novemberi testüle-

ti ülésen tájékoztatást adtam, nem merült fel kérdés ezzel kapcsolatban, a tájékoztatást a testü-

let elfogadta.  
 

A pályázat keretében 12 hátrányos helyzetű munkavállalót foglalkoztatunk. A 12 képzésből 

eddig 4 fejeződött be, 8 fő képzése június végére valósul meg.  

2014. június 24-én volt a szövetkezet projektnyitó rendezvénye, melyen 97 fő vett részt. Az 

akkor testületből a rendezvényen Faragó Zoltán és Lázár Zsolt jelent meg. Augusztusban ren-

deztünk egy egyhetes tábort kizárólag dóci gyermekek táboroztatása céljából. Ezen 27 fő vett 

részt. Köszönjük Ficsor Zoltánné és Turda Gábor közreműködését.  
 

Részt vettünk Kecelen a bor- és pálinka ünnepen, ahová elsősorban önkormányzatokat hívtak, 

hogy bemutathassák a településüket. Megkértük a polgármester asszonyt, hogy képviselhes-

sük a községet, de azt a választ kaptuk, hogy az önkormányzatot nem képviselhessük. Ha ez 

nem így alakul, akkor 6 fő számára kb. 1 millió forint összegű ingyenes képzési lehetőséget 

kaptunk volna, ezért szövetkezetként voltunk jelen. Több mint 200 fő tekintette meg a kiállí-

tásunkat.  
 

Október végén disznóvágási pont megvalósítás történt Ópusztaszeren, ahol erre a célra cso-

portoknak, baráti társaságoknak biztosítunk helyet, akár csapatépítés céljából is. Az avató 

ünnepségen Ficsor Zoltánné képviselte a testületet. Októberben volt a Nyugdíjasok Napja, 

találkozót szerveztünk részükre, nagyon jól érezték magukat a rendezvényünkön, ezért több 

lehetőséget biztosítottunk, hogy összejöjjenek. Mivel a közösségi színtérben oktatás folyik, ez 

most több hónapja szünetel.  
 

Civil alapon keresztül, pályázati pénzből sikerült egy esőbeállót kialakítani a közösségi kert 

mellett, mely most több mint 80 %-os készültségű. Ugyanezen pályázat keretében kertművelő 

eszközök vásárlására is kaptunk támogatást. Az önkormányzat jóvoltából az iskolai kert ese-

tében az öntözés megvalósult. Az iskolával a kapcsolattartás nem zökkenőmentes, de megfe-

lelő.  
 

Együttműködési megállapodásunk van az Ópusztaszeri Nemzeti Történeti Emlékparkkal. Vál-

lalták, hogy népszerűsítik a szövetkezet vendéglátó-ipari, turisztikai tevékenységét.  

Megállapodásunk van még a Kiskunsági Nemzeti Parkkal. Alapító tagjai vagyunk a Kislépték 

érdekképviseleti szervezetnek, mely a falvak működését segíti elő. 
 

Emlékszem, amikor az alpolgármester asszony megemlített, hogy próbáltak színházat létre-

hozni a településen, de ellenállásba ütköztek. Aki tenni akar a községért, azt hagyni kell.  

Vannak jó ötleteink, de együtt többet tehetünk.  
 

Az önkormányzat 30 e Ft részjegyet vásárolt a szövetkezetnél. Az alapszabály értelmében 

minden tag a vagyonával felel, tehát ezen a 30 e forinton kívül mást nem tesz kockára az ön-

kormányzat. Ha a kilépés megvalósul, majdnem nullszaldós lesz. A kilépést kezdeményező-

nek az eljárási költséget meg kell térítenie.  
 

Ha az egyének, civil szervezetek, önkormányzatok, szövetkezetek együttműködnek, az jelenti 

a haladást. Arról dönt a testület, hogy szüksége van-e civil szervezetre, szüksége van-e olyan 

emberekre, akik tesznek a településért.  

 

Hozzászólás 
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Biczók Imre képviselő: Az esőbeálló szépen készül, de szerintem nagyon kint van az út szé-

lén.  

A szúrópont kialakítást én is jó ötletnek találtam, de létrehozták a Pusztabíró Házát és az 

egész központja Pusztaszer lett. Ha dóci a szövetkezet, itt kellene létrehozni dolgokat, nem 

más településen, ezért el is ment a kedvem 

Ha például vadászokat hozok ide, akkor nem tudunk helyben programot szervezni, autóval el 

kell menni Pusztaszerre. Árbevételt nem produkálhat a szövetkezet, ha elfogy a pénz, hogyan 

fog tovább működni a szövetkezet?  

 

Turda Gábor képviselő: A szövetkezet elnöke azt mondta, egy védőbeszédet mond. Az előző 

testületi döntésről értesült a szövetkezet, mely azon alapult, hogy nem látszik a szövetkezet 

jövőképe. Szerintem most a jövőkép tisztázása alapján tudná a testület a helyzetet mérlegelni.  

Én többet szerettem volna hallani a TÁMOP pályázat megvalósulása utáni időszakról.  

 

Tóth Margit polgármester: Jelenleg a tagok hány százaléka dóci lakos? Egyetértek a Biczók 

Imre által elmondottakkal. Mivel dóci székhelyű a szövetkezet, nem lehetett volna helyben 

olyan ingatlant bérelni, amelyben a Pusztabíró Házát kialakították volna? Nem tudom értel-

mezni a táblázatot. Például nem derül ki, hogy néhány személy tag vagy a szövetkezetben 

dolgozik. Van, aki kétszer szerepel.  

Jó lett volna látni egy GANTT-táblázatot, hogy jelenleg hol tart a TÁMOP pályázat.  

A GANTT a projekt komplex tevékenységének sorozata, a tevékenység sikeres tervezéséhez, 

teljesítéséhez szükség van a folyamat nyomon követésére. OKJ-s vagy tanúsítványok képzé-

sek folynak? A TÁMOP-os pályázat lezárását követően van-e nyomon követés, illetve to-

vábbfoglalkoztatási kötelezettség? Milyen tervek vannak az elkövetkezendő 3-4 évre vonat-

kozóan? Egy szövetkezet feladata nem csak addig tart, amíg a pályázat tart. Nem látom, hogy 

a pályázat lezárását követően hogyan fog tovább működni a szövetkezet? 

 

Vágó Gábor elnök: Az esőbeálló nincs az út szélén, ha beljebb lenne, akadályozná a kertmű-

velést. Ezt a létesítményt nem csak a gyerekek használhatják, hanem akik a temetőbe mennek, 

azok is megpihenhetnek ott. A 12 foglalkoztatottból 7 fő dóci van. A szövetkezet tagjai közül 

4 dóci van. Lehet, hogy nem jól választottunk tagokat, mert mielőtt még szó lett volna a pro-

jekt megvalósításáról, a Rovó Tímea, Bakosné, Bürgés Katalin és Biczók Imre jelezte kilépési 

szándékát. A táblázat sajnos egy régi munkaanyag, alakítás előtti állapotot tükrözi.  

A GANTT diagramot eljuttatjuk az önkormányzathoz. Valamennyi képzés OKJ-s. 
 

Amikor elindult a projekt szervezése, Biczók Imre javasolta is volt gátőrházat arra a célra, 

amire most a Pusztabíró Háza létesült. Ott nem lehetett megvalósítani a tervünket.  

A Pusztabíró Háza Pusztaszeren, Kunhalmon helyezkedik el, jó természeti adottságokkal, 

Vadaspark mellett. A hármas megvalósítást figyelembe véve ezért az ár-érték arányért itt 

ilyen ingatlant nem találtunk. Sok programot a helyi közösségért teszünk, de kell egy prog-

ram, amiből bevétel származik, ezt Dócon nem tudtuk megvalósítani.  

A rendelkezésünkre álló pénzből költséghatékonyan Pusztaszeren sikerült a tervet megvalósí-

tani.  
 

Október végéig történik a pályázat finanszírozása. Utána azt vállalta a szövetkezet, hogy még 

6 hónapig utófoglalkoztatja a 12 főt az adott feltételekkel.  
 

Nagyon nagy feladat a több lábon állás. Ez áll a turisztikából, amiből árbevételt tudunk pro-

dukálni. Kész projektjeink vannak építési tevékenységre, amiből árbevétel keletkezik, illetve 

szociális területen is szeretnénk árbevételhez jutni. A pályázat kifutását követően a termelő 

tevékenységre a levendulás kertet hoztuk létre. A szövetkezetre gazdasági egységként kell 

tekinteni. Dóc sajnos nem tud olyan turisztikai programot biztosítani, ami egy napra lekötni 

az ide látogatókat.  
 

Sajnálom, hogy a mostani kérdések a tavalyi testületi ülésen, amikor itt voltam, nem merültek 

fel, meg tudtuk volna beszélni. Köszönöm, hogy a kilépésről szóló döntés előtt alkalmam volt 

erre a tájékoztatóra. A véleményeket lehet ütköztetni, de az együtt gondolkodás vezet előre.  
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Baranyi Ildikó: Annyival szeretném az elhangzottakat kiegészíteni, hogy a szövetkezetnek az 

is célja, hogy szeretnénk a községet kinyitni, ezért nem csak Dócban gondolkodunk, tudatosan 

nem csak dóci tagok vannak, nem csak itt történik megvalósítás. Nem válik javára egy közös-

ségnek, ha ennyire zárt. Ezért terveztünk nyitott kerteket, elősegítve a közös gondolkodást, 

együttműködést. Dóc, Ópusztaszer és Pusztaszer hasonló kulturális, természeti, történelmi 

értékekkel rendelkezik.  

Egyik fő célunk az, hogy ezeket össze tudjuk kapcsolni. A közös munka során nagyon jó kap-

csolatok alakulnak ki. Célunk Dóc település bekapcsolása a „vérkeringésbe”. Pusztaszeren a 

Pusztabíró Háza, Dócon a levendulás lesz a vonzerő, látványosság. Nagyon sok marketing 

munkát fektetünk a működtetésbe.  

 

Tóth Margit polgármester: Nem látom realitását a 12 fő továbbfoglalkoztatásának, annak, 

hogy azt miből fogja a szövetkezet finanszírozni. Nem látom az indikátorokat, ha azokat nem 

teljesíti a szövetkezet, akkor visszafizetési kötelezettség származik a pályázatból. Ha teljesül-

nek, akkor sem látom a hosszú távú fenntartás realitását. Mi továbbra is szeretnénk a szövet-

kezettel ápolni a kapcsolatot. Több polgármester társammal is beszéltem a szociális szövetke-

zetekről, például legutóbb Kalocsa városa lépett ki szociális szövetkezetből. 

A szövetkezetből az önkormányzatnak ki kell lépnie. 

 

Ficsor Zoltánné alpolgármester: Készült-e kalkuláció arra vonatkozóan, hogy a továbbfog-

lalkoztatás mennyibe kerül a szövetkezetnek? Úgy gondolom, jó dolgokat visz véghez a szö-

vetkezet, de az önkormányzatnak, mint jogi személynek vannak olyan anyagi dolgai, amiért 

felelősséggel tartozunk, még ha az csak 30 e Ft, ami a mi önkormányzatunknak jelentős ösz-

szeg. Itt nincs szó haragról, hiszen többen támogatjuk a szövetkezetet, a programokon részt 

veszünk. A kilépéstől függetlenül szerintem továbbra is támogatjuk a szövetkezetet, hiszen a 

községért dolgozik.   

 

Vágó Gábor elnök: Természetesen készült kalkuláció a továbbfoglalkoztatásra, 12 millió 

forintba kerül. Lehet, hogy a polgármester nem lát fantáziát a szövetkezetben, de én bízom 

abban, hogy meg tudjuk valósítani a célokat. A pályázati pénzzel el tudunk számolni. 

Különbözőek az álláspontjaink, de ezért nem kell egymásra haragudni.  

 

Tóth Margit polgármester: 12 millió forintot előteremteni nagyon nehéz lesz. Ha a pályázat 

beindításakor nem volt tisztázott, hogy ezt miből sikerül előteremteni, akkor a pályázat befe-

jezése előtt fél évvel már kevés rá az idő.  

 

Vágó Gábor elnök: Most szavazott meg a testület a Dóc Községért Egyesületnek 100 e Ft, a 

Mozgáskorlátozottak Egyesületének 60 e Ft támogatást egy évre, mégis a szövetkezet vonat-

kozásában a 30 e Ft-ot tartják soknak. Mint említettem, ezen összegen felül nincs más anyagi 

kockázata az önkormányzat.  

 

Dr. Török Éva aljegyző: Ha a szövetkezet alapító okiratát nézzük, akkor valóban csak a 30 e 

Ft-ot kockáztatja az önkormányzat. A TÁMOP-os pályázatnál sem látszik tisztán, hogy mint 

tagnak van-e kockázati tényező. Azoknál a döntéseknél látok leginkább kockázatot, amelyek 

ad hoc módon kerültek a testület elé és amelyek ezáltal az együttműködésünket időnként erő-

teljesen befolyásolták. 

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a Bergendóc Szociális Szövetkezet 

2014. évi munkájáról szóló tájékoztató elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Bergendóc Szociális Szövetkezet 

 2014. évi munkájáról szóló tájékoztatót egyhangúlag, 5 igen szavazattal elfogadta. 
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10. Napirendi pont 

Döntés a Bergendóc Szociális Szövetkezetből történő kilépésről 

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 14. sz. melléklete tartalmazza. 

Tóth Margit polgármester kérte a hozzászólásokat.  

 

Hozzászólás 

 

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről a szövetkezetből történő kilépést 

elfogadásra javasolta a testületnek. 

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a szövetkezetből történő kilépésről szóló 

határozati javaslat elfogadását. 
 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hoz-

ta: 

 

30/2015.(IV.29.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testületének döntése a Bergendóc Szociális  

             Szövetkezetből történő kilépésről 

 

H a t á r o z a t  

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az alábbi határozatot 

hozza: 
 

1.  Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Bergendóc Szociális 

Szövetkezetben (székhely: 6766 Dóc, Arany János u. 26. Cg: 06-02-

000638, továbbiakban: Szövetkezet) történő tagsági jogviszonyát kilé-

péssel megszünteti a Szövetkezet Alapszabályában meghatározott ha-

táridővel. 
 

2.  Felkéri a Szövetkezet ügyvezető elnökét, hogy névértéken visszavásá-

rolja Dóc Községi Önkormányzatot a részjegy tőkéből megillető 

30.000 Ft értékű részjegyét, továbbá az Alapszabályban meghatározot-

tak szerint számoljon el vele.  
 

3.  Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza Tóth 

Margit polgármestert, hogy a kilépéssel kapcsolatosan keletkező okira-

tokat aláírja. 
 

Határidő:  folyamatos 

Felelős:  Tóth Margit polgármester 
 

A határozatról értesítést kap: 

1. Tóth Margit polgármester 

2. Dr. Bánfi Margit jegyző  

3. Vágó Gábor Bergendóc Szociális Szövetkezet ügyvezető elnöke 

4. Lázár Margit gazdálkodási ügyintéző 
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5. Irattár  

 

 

11. Napirendi pont 

Támogatási megállapodás megkötése a Vízép Holding Kft-vel a Dóc, bel-

terület 223. hrsz. önkormányzati tulajdonban lévő út megerősítésére 

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 15. sz. melléklete tartalmazza. 

Tóth Margit polgármester kérte a hozzászólásokat.  

 

Hozzászólás 

 

Dr. Török Éva aljegyző: Az a szokatlan helyzet adódott, hogy most nem az önkormányzat 

nyújt támogatást, hanem az önkormányzatot támogatják. Azért kell ezt a formát választanunk, 

mert a saját tulajdonunkban történik idegen beruházás. Olyan munkálatok történnek, amit egy 

vállalkozó fog elvégezni. A jelenlegi jogszabályok szűkös lehetőséget biztosítanak ennek 

megvalósítására. Szabályos keret között szeretnénk lefolytatni az eljárást, ezért választottuk a 

Ptk-ban meglévő lehetőséget. Közérdekű célra tett kötelezettségvállalásról van szó, ahol a 

kötelezettségvállaló meghatározza, milyen célra lehet felhasználni, amit ő ad. Ezért is volt 

szükség összeg meghatározására. Még további engedélyekre is szükség van. A kivitelezővel 

egyeztetve fogjuk meghatározni azokat a kereteket, melyek alapján a kivitelezés megvalósul. 

Ez a kezdete, hogy elinduljon a Rózsa utca az a fajta rendbetétele, melyet a lakosság is régóta 

vár . Aszfaltozni továbbra sem lehet.  

 

Biczók Imre képviselő: Kovács Sándornak köszönettel tartozunk, hogy a tanyájához vezető 

utat megerősíti, közben a község belterületén lévő útszakasz is megfelelő állapotú lesz. Esős 

időben problémás a közlekedés a földes úton.  

 

Sipos György bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottság részéről a támogatási megállapodás 

megkötését elfogadásra javasolta a testületnek. 

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a határozati javaslat elfogadását. 
 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hoz-

ta: 

 

31/2015.(IV.29.) Kt. határozat 
 

Tárgy: Támogatási Megállapodás Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete és a  

            Vízép Holding Kft. között Dóc, belterület 223. hrsz. önkormányzati tulajdonban lévő  

             földút megerősítésére  

 

H a t á r o z a t  

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az alábbi határozatot 

hozza: 

 

1. Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete, mint támogatott elfo-

gadja a Vízép Holding Kft. 6762 Sándorfalva, Sport u. 2. képviseli: Ko-

vács Sándor, mint támogató által - a Polgári Törvénykönyvről szóló 

2013. évi V. törvény 6:589. § alapján - közérdekű célra tett kötelezett-

ségvállalását, amely az önkormányzati tulajdonban lévő Dóc, belterület 
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223. hrsz-ú, természetben a Dóc, Rózsa utca földutas területének a zú-

zott kővel történő megerősítési munkálataira vonatkozik. 

 

2. Felhatalmazza a polgármestert, hogy a jelen előterjesztés mellékletét ké-

pező, a határozat 1. pontjában részletezett kötelezettségvállalásra vonat-

kozó Támogatási Megállapodást a támogatott önkormányzat képviselet-

ében aláírja.   
 

Határidő:  folyamatos 

Felelős:  Tóth Margit polgármester 
 

A határozatról értesítést kap: 

1. Tóth Margit polgármester 

2. Dr. Bánfi Margit jegyző  

3. Vízép Holding Kft. 6762 Sándorfalva, Sport u. 2.  

4. Irattár  

 

 
 

12. Napirendi pont 

Tájékoztató a 2015. évi tavaszi belvízi védekezési munkálatokról  

Előadó: polgármester 

Az előterjesztést a jegyzőkönyv 16. sz. melléklete tartalmazza. 

Tóth Margit polgármester: Beadtuk a vis maior igényünket, várjuk a pályázat elbírálását.  

A Korom Lajosnál lévő külterületi utat már megjavították a kollegák. Reméljük, hamarosan 

rendbe tudjuk tenni a Petró tanyához vezető utat is. Már a védekezés megkezdése előtt jelzés-

sel éltünk az illetékes szervhez, hogy a Dóci-tóban rendkívül magas a vízállás, a csatornák 

vízelvezetése nem megfelelő. A katasztrófavédelem és a rendőrség mindig segítette munkán-

kat. Ismét az a két tanya volt veszélyben, mint az előző években. Szerencsére a szivattyúzás 

hatására mindkét helyen hatékonyan tudtunk beavatkozni. Nagyon sokat dolgoztak a védeke-

zés során a kollegák. Köszönettel tartozunk a közfoglalkoztatottaknak, hiszen hétvégén is 

folyamatosan rendelkezésre álltak, ha kellett, gyalog járták végig a külterületet. Elismeréssel 

tudok szólni Komáromi Attiláékról, akik saját maguk hozták rendbe az előttük lévő útsza-

kaszt. Úgy látom, érzik, hogy az öngondoskodásnak igen is helye és szerepe van az életben.  

 

Hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a 2015. évi tavaszi belvízi védekezésről szóló 

tájékoztató elfogadását. 

 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a 2015. évi tavaszi belvízi védekezési  

munkálatokról szóló tájékoztatót egyhangúlag, 5 igen szavazattal elfogadta. 

 

 

13. Napirendi pont 

Falunap előkészítése  

Előadó: polgármester 

Tóth Margit polgármester: Egyeztettünk az igazgató asszonnyal, az alpolgármester asszony-

nyal, a Dóc Községért Egyesület képviselőjével. Júniusban az első szombat nem jó, mert Fá-

biánsebestyénen lesz program. A második szombaton vannak az iskolai ballagások, tehát a 

június 20-i időpont lenne a megfelelő. A zenészekkel már beszéltünk.  
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Egyetért-e a testület a június 20-i időponttal? 
 

A képviselő-testület a falunap június 20-án történő megtartásával egyetértett. 

 

Hozzászólás nem volt, így a polgármester kérte a falunap időpontjának elfogadását. 
 

Dóc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hoz-

ta: 

 

32/2015.(IV.29.) Kt. határozat 
 

Tárgy: 2015. évi falunap megtartása  

 

H a t á r o z a t  

 

Dóc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy döntött, 

hogy 2015. évben a falunap megtartására 2015. június 20. napján 

kerül sor.  
 

Határidő:  2015. június 20. 

Felelős:  Tóth Margit polgármester 

 

A határozatról értesítést kap: 

1. Tóth Margit polgármester 

 

 

 
 

 

Több hozzászólás nem volt, így a polgármester megköszönte a megjelenteknek a részvételt és 

a soros nyílt ülést 15 óra 55 perckor bezárta.  
 

 

 

 

 

K.m.f. 
 

 

 
 

 

 
 

 

 Tóth  Margit s.k. Dr. Török Éva s.k. 

 polgármester aljegyző 


